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Vážení a milí spoluobčané,
s koncem roku nastává čas, kdy se za uplynulými dvanácti měsíci ohlížíme a vzpo-

mínáme, co jsme prožili, co se nám podařilo a naopak, co se nepodařilo. I v tomto čísle 
obecního zpravodaje se dočtete o všech pracovních, kulturních či společenských ak-
cích a událostech, které se konaly ve druhém pololetí tohoto roku v naší obci.

Obávaná druhá vlna pandemie koronaviru se nám nevyhla a my se můžeme jen 
modlit, aby nás na jaře příštího roku nezastihla vlna třetí. V této souvislosti tak ještě 
více než jindy nabývají na důležitosti a aktuálnosti základní lidské hodnoty, jako je 
ohleduplnost, tolerance, vzájemný respekt a odpovědné chování k sobě i k ostatním. 
Pamatujme na to nejenom při dodržování aktuálně platných mimořádných opatření 
Ministerstva zdravotnictví či krajských hygienických stanic, ale i při sledování zdra-
votního stavu svého a svých blízkých, při dodržování pravidel osobní hygieny, včetně 
té respirační, při běžném mezilidském styku ve škole, na svých pracovištích mimo 
ně. Jsem přesvědčena, že pokud se k sobě i k ostatním budeme chovat výše uvedeným 
způsobem, podaří se nám situaci čelit se sebevědomím, klidem a bez zbytečného stra-
chu a úzkosti. V případě covid-19 je třeba si uvědomit, že se jedná o nemoc, která může 
i při respektování stanovených hygienických a protiepidemických pravidel postihnout 
každého z nás.

A proto jestli je to možné, snažme se najít na pandemii i koronaviru něco pozitiv-
ního. Například to, že jsme všichni důkladně přehodnotili priority našeho života. A to 
zase není tak úplně málo a špatně.

Ale už dost o koronaviru!

Prostřednictvím obecního zpravodaje bych velice ráda poděkovala všem členům 
zastupitelstva obce za pomoc a spolupráci. Pro naši obec odvedli kus práce nejen na 
zasedáních obecního zastupitelstva, ale také při údržbě zeleně v naší obci, které se 
letos urodilo více než je zdrávo.

Velké poděkování si zaslouží všichni členové místních spolků a jejich rodinní pří-
slušníci, kteří se pravidelně zapojují do organizace společenského života v obci. Velmi 
si vážím Vaší obětavosti a úsilí na úkor vlastního volného času! Mluvím především 
o sboru dobrovolných hasičů u nás v Rešicích. Jsou to ti, na které se vždy obracím, když 
je nějaký problém, potřeba pomoci. A oni vždy pomůžou.

Velké díky patří rovněž občanům, kterým není zatěžko posekat trávu na obecních 
pozemcích kolem svého domu nebo odmést sníh z  chodníku. Ne vždy je to možné 
rychle zvládnout silami obecních pracovníků a zastupitelů.

Vážení a milí moji spoluobčané,

přeji Vám a Vašim blízkým klidné prožití adventu, krásné a pokojné vánoční svátky 
a v novém roce 2021 mnoho radosti, štěstí a zdraví. K tomuto přání se připojuje celé 
zastupitelstvo obce Rešice.

Vaše starostka Petra Jílková
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VÝPIS USNESENÍ č. 15/2020
z 15. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 10. 08. 2020 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou

 ●  Ověřovatele zápisu pana Miroslava Chvátala a pana Ing. Josefa Pošvaře

 ●  Program zasedání

 ●  Smlouvu o právu provést stavbu „Rešice, chodníky a parkovací stání v ulici 
Zámecká“

 ●  Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene „Rešice, chodníky 
a parkovací stání v ulici Zámecká“

 ● Prodej obecního pozemku p.č. 201/3

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Ukončení pracovní smlouvy s obecní zaměstnankyní

 ●  Dotaz na možnost zpevnění části polní cesty do Korduli

 ●  Předběžný rozpis a kalkulaci na plánovanou rekonstrukci elektroinstalace ve 
Společenském domě A. Opálky – 1.NP

 ●  Předání projektové dokumentace pro povolení stavby „Nástavba a stavební 
úpravy č.p. 52, Rešice“ na rekonstrukci obecní budovy č.p.52 (bývala MŠ)

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 6 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.15/2020 schvaluje 6členů zastupitelstva.
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VÝPIS USNESENÍ č. 16/2020
z 16. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 16. 09. 2020 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou

 ●  Ověřovatele zápisu pana Jiřího Vorla a pana Jiřího Grasgrubera

 ●  Program zasedání

 ●  Rozpočtové opatření č.3/2020

 ●  Zprávu a zápis kontrolního výboru

 ●  Zprávu a zápis fi nančního výboru

 ●  Plánovanou trasu vedení optického kabelu v obci (projekt záměru schválen 
24. 6. 2020, Usnesením č. 14/2020)

 ●  Opatření na zrušení plánovaných společenských, kulturních a sportovních akcí 
(Covid 19)

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Vnitřní směrnice obce Rešice

 ●  Výmalbu a zednické práce v obecním bytovém domě č.p.74

 ●  Výkon Obecně prospěšných prací v obci

 ●  Postup prací plánovaných oprav propustků, mostků

 ●  Návrh vypracování předběžného sazebníku úhrad nákladů spojených 
s kopírováním, sazebník na poskytnuté služby (sečení, odvoz, atd.), sazebník za 
pronájem obecních budov a drobného obecního majetku apod.

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.16/2020 schvaluje 8 členů zastupitelstva.
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VÝPIS USNESENÍ č. 17/2020
ze 17. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 07. 10. 2020 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou

 ●  Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou a pana Tomáše Březinu

 ●  Program zasedání

 ●  Firmu AssiDU, spol.s.r.o. Třebíč na schválenou opravu elektroinstalace ve 
Společenském domě A. Opálky č.p 97 dle předložené projektové dokumentace 
a cenové kalkulace

 ●  Firmu ENVIPARTNER, s.r.o., Brno k vypracování projektové dokumentace pro 
stavební povolení dle předloženého návrhu studie na revitalizaci vodní nádrže 
v obci

 ●  Záměr prodeje obecního pozemku p.č. 16/2 v k.ú. Kordula

 ●  Finanční podporu pro hokejový klub KBK Orli Rešice pro sezónu 2020/2021 ve 
výši 50% nákladů vzniklých za pronájem ledové plochy v Náměšti nad Oslavou

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  Proběhlou schůzku na obecním úřadě s pověřeným zástupcem Ministerstva 

průmyslu v souvislosti s plánovanou výstavbou optické sítě v obci

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 8 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.17/2020 schvaluje 8 členů zastupitelstva.
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VÝPIS USNESENÍ č. 18/2020
z 18. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 21. 10. 2020 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou

 ●  Ověřovatele zápisu pana Jiřího Vorla a pana Ing. Josefa Pošvaře

 ●  Program zasedání

 ●  Darovací smlouvu ve výši 70.000 Kč - Jednota, spotřební družstvo, Moravský 
Krumlov

 ●  Firmu VALDAstav s.r.o. Tulešice na opravu obecního chodníku od č.p.9 po č.p.110

 ●  Rozpočtové opatření č. 4/2020

 ●  Firmu VALDAsta s.r.o. Tulešice na zbudování odvodňovacího roštu v lokalitě 
„Zátočina ve dvoře u kravína K4“

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  prodloužení pracovní smlouvy na údržbu zeleně a veřejného prostranství do 

30. 11. 2020

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 5 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.18/2020 schvaluje 5 členů zastupitelstva.



VÝPIS USNESENÍ č. 19/2020
z 19. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 23. 11. 2020 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
 ●  Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou

 ●  Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou pana Miroslava Chvátala

 ●  Program zasedání

 ●  Rozpočtové opatření č.5/2020

 ●  Prodej obecního pozemku p.č. 16/2 v k.ú. Kordula

 ●  Opravu koryta - Rešický potok, ř.km 0,890 – 1,383

 ●  Firmu projekční kancelář Ing. Lubomír Vostál, Třebíč k vypracování projektu ke 
stavebnímu povolení na stavební úpravy ve Společenském domě A. Opálky č.p.97

 ●  Zadání zpracování projektové dokumentace na zakázku Revitalizace ovocného sadu 
a rekonstrukce přístupové cesty

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
 ●  kontrolní den dne 2. 12. 2020 na realizaci stavby „Rešice, chodníky a parkovací 

stání v ulici Zámecká“

 ●  postoupení projektové dokumentace „Nástavba a stavební úpravy objektu č.p.52, 
Rešice“ k vyřízení ke stavebnímu povolení a k vytvoření položkového rozpočtu 
a výkazu výměr stavby panu Ing. Robertu Zavadilovi, inženýrská činnost ve 
stavebnictví, Znojmo

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9) zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.19/2020 schvaluje 9 členů zastupitelstva.
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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ KRIZOVÉHO ŠTÁBU
OBCE REŠICE ZE DNE 06. 10. 2020

Krizový štáb obce Rešice se sešel podruhé dne 06. 10. 2020 v 17:00 hodin a řešil mimo-
řádnou situaci, která vznikla v ČR s vyhlášením nouzového stavu.

Krizový štáb obce Rešice projednal, vzal na vědomí a navrhl níže uvedená doporučení:

1. Přijatá opaření
vládou České republiky, způsob informování občanů a  stav epidemiologické situace 

v našem okolí.

2. Vyhlášení nouzového stavu
Vyhlášení nouzového stavu dle zákona 110/1998 Sb., o bezpečnosti ČR, vyhlašuje pro 

území České republiky z důvodu ohrožení zdraví v souvislosti s prokázáním výskytu ko-
ronaviru (označovaný jako SARS CoV-2) na území České republiky nouzový stav od 00:00 
hodin dne 5. října na dobu třiceti dnů. Po uplynutí této doby bude vláda České republiky jed-
nat o případném prodloužení tohoto stavu. Aktuální informace o současném stavu v České 
republice najdete na webových stránkách www.resice.cz v odkazu KRIZPORT. Obec Rešice 
je pravidelně informována o počtu nakažených jak v obci Rešice, tak na celém území ORP 
Moravský Krumlov. Informace přichází z krizové štábu Moravský Krumlov.

3. Ochranné roušky
Energetické Třebíčsko zajistilo pro celý region ochranné jednorázové roušky od korej-

ské společnosti KHNP, které byly rozdistribuovány do všech obcí svaku Ekoregion 5. Obec 
Rešice obdržela 1000 kusů těchto roušek. Krizový štáb obce Rešice rozhodl o tom, že roušky 
budou uskladněny v prostorách obecního úřadu Rešice a budou vydány obyvatelům (3 kusy 
/obyvatel) v případě nejvyšší nouze.

3. Pomoc ve formě nákupu v karanténním období
Nadále platí, že Obec Rešice nabízí seniorům a případně občanům v karanténě náku-

py potravin, léků a drogerie. Objednávat je možné po dohodě na tel. čísle 724 185 324 nebo 
724 546 610. Hovor bude brán jako závazná objednávka a bude možný do max. hodnoty 
500Kč. Vyžadované informace: jméno, příjmení, adresa, základní info o nákupu. Platba 
bude provedena vždy v hotovosti přímo pracovnici obecního úřadu oproti účtence.



10

Šiřte prosím tuto informaci kolem sebe, spousta lidí nemá přístup k webu a FB. Infor-
mace proběhne i rozhlasem. Služba je určena seniorům i dalším občanům obce Rešice a Re-
šice -Kordula, kteří by se mohli ocitnout v nařízené domácí karanténě v rámci preventiv-
ních opatření k šíření koronaviru COVID-19.

Provoz obecního úřadu v nouzovém stavu dle nařízení vlády: pondělí od 8.00 do 13.00 
hodin a ve středu v době od 12:00 do 17:00 hodin.

Během působení jakékoliv neobvyklé situace respektujte, prosím, ofi ciální informace 
a doporučení. Řiďte se pokyny vlády, zdravotníků, policistů a hasičů. Při respektování přija-
tých vládních nařízení pomáhejte taky ostatním lidem ve svém okolí, především těm, kteří 
to nezvládnou sami (lidé staří, nemocní apod.). Vzájemná podpora je důležitou součástí 
úspěšného zvládnutí této neobvyklé situace. Přispívá k pocitu sounáležitosti s druhými, 
pocitu vlastní užitečnosti a moci vyrovnat se se situací, ale zároveň se nebojte si říci o po-
moc.

Starostka obce děkuje všem členům krizového štábu, občanům a dalším 
dobrovolníkům podílejících se na zvládnutí nouzového stavu v naší obci.

Josef Pošvař
místostarosta obce

Petra Jílková
starostka obce
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V OBCI

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU V OBCI
V naší obci probíhá svoz nebezpečného odpadu dvakrát ročně, a to na jaře a na podzim. 

Svoz zajišťuje fi rma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

Dne 18. 9. 2020 proběhl v naší obci jarní svoz nebezpečného odpadu včetně zpětného 
odběru elektrozařízení, který nepatří do nádob na směsný komunální odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto množství odpadu:

 ●  CRT televizory + monitory 14 ks

 ●  LCD televizory + monitory 2 ks

 ●  velké spotřebiče 12 ks

 ●  malé spotřebiče 41 ks

 ●  lednice, mrazáky 14 ks

 ●  PC- komponenty, rádia, drobné elektrospotřebiče 60 ks

 ●  Zářivky 16 ks

 ●  pneumatiky osobní 106 ks, osobní s diskem 6 ks

 ●  obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly těmito látkami znečištěné 0,38 t

 ●  olej a tuk 0,39 t

 ●  barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky 0,35 t

Za tento svoz uhradila obec svozové fi rmě AVE CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve 
výši 21.286,10 Kč.
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SVOZ OBJEMNÉHO ODPADU V OBCI
Dne 12. 10. 2020 proběhl v naší obci svoz objemného odpadu z domácností. Každý občan 

tak měl možnost odevzdat veškerý objemný komunální odpad. Tuto službu v obci zajišťuje 
fi rma AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

DO OBJEMNÉHO ODPADU 
PATŘÍ:

 ● části vybavení bytu

 ● části nábytku

 ● koberce

 ● židle

 ● matrace

 ● Odpad větších rozměrů, který 
nelze uložit do běžně používaných 
nádob na směsný komunální 
odpad.

DO OBJEMNÉHO ODPADU 
NEPATŘÍ:

 ● stavební suť

 ● výkopová zemina

 ● části autovraků

 ● Předměty obsahující nebezpečné 
odpady, např. autobaterie, oleje, 
barvy, jedy, zářivky, televizory, 
počítače, chladící zařízení a dále 
pneumatiky, el. spotřebiče, 
kovové předměty, živnostenský 
odpad.

Velkoobjemový odpad se vždy sváží na vyhrazené sběrné místo na náves „Pod lipky“, 
kde byly umístěny od 09. 10. do 12. 10. 2020 dva velkoobjemové kontejnery. Shromáždilo se 
celkem 1,5 tuny výše zmíněného odpadu. Za tuto službu uhradila obec svozové fi rmě AVE 
CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve výši 9.754,10 Kč.

SBĚR POUŽITÉHO 
KUCHYŇSKÉHO OLEJE 
V OBCI

Obec Rešice má uzavřenou (v  souladu 
se zákonem č. 185/2001 Sb., o  odpadech, 
v  platném znění) s  fi rmou Fritex s.r.o. 
smlouvu o  sběru použitého kuchyňského 
oleje. Sběrná nádoba na výše jmenovaný 
odpad je plastová černá popelnice na koleč-
kách s vrchním uzavíratelným přiklápěcím 
víkem o objemu 120 litrů, označena logem 
společnosti Fritex s.r.o. a umístěna na návsi 
na sběrném stanovišti u potoka.

SBĚRNÝ DVŮR 
ROUCHOVANY

Občané Rešic mají dále možnost (uza-
vřená smlouva s  fi rmou ESKO  – T s.r.o.) 
využívat pro uložení odpadu sběrný dvůr 
v Rouchovanech. Odpad se ve sběrném dvo-
ře přijímá na základě platných čipových ka-
ret, které si každá domácnost vyzvedla na 
obecním úřadě. Uložení odpadu ve sběrném 
dvoře pro občany z Rešice je zdarma, veš-
keré vzniklé výdaje s uložením hradí obec.

Provozní hodiny:

Středa 13:00 – 17:00 hodin

Sobota 8:00 – 13:00 hodin
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OBECNÍ SKLÁDKA INERTNÍHO ODPADU
Na obecní skládku inertního odpadu „Šutárna“ mají možnost občané vyvážet veškerou 

stavební suť, kámen, beton atd. (dle katalogového seznamu odpadů). Správcem skládky je 
pan Milan Popp, Rešice 122, kde si od skládky vyzvednete klíče a zapíšete do sešitu odpadů 
(jméno, bydliště, název odpadu a množství, podpis). Čestné prohlášení původce odpadu 
a poplatek za uložení se podepisuje a hradí v kanceláři obecního úřadu v úředních hodinách.

Cena za uložení odpadu:

domácí 50,– Kč / 1 tuna

ostatní 650,– Kč / 1 tuna

Prosíme občany, aby využívali všechny 
možnosti k  ukládání odpadů, které obec 
Rešice nabízí, a  tím přispěli k  lepšímu 
životnímu prostředí, ve kterém žijeme. 
Obec Rešice nabízí svým občanům nezpočet 
možností, jak nakládat se vzniklými 
odpady.

Jedná se o:
 ● svoz nebezpečného odpadu – 2x ročně (přistavění odpadu před váš dům)

 ● svoz velkoobjemového odpadu – 2x ročně (kontejnery přistavěny na návsi pod 
lipkami)

 ● sběrná místa na tříděný odpad (sklo, papír, plast) – Pod tarasem naproti bývalé MŠ, na 
návsi, zátočina u č.p.63-u křížku, ve dvoře, v osadě Kordula. Pokud bude Vámi vybraný 
kontejner plný, zkuste, prosím, jiné sběrné místo v obci.

 ● sběr použitého kuchyňského oleje – nádoba na návsi

 ● skládka inertního odpadu (Šutárna)

 ● skládka biologicky rozložitelného odpadu (Holý kopec) – prosím rozlišujte odpad na 
pálení a odpad na kompostování. Jsou zde vyhrazeny dvě různé plochy!!! Rozhodně 
sem nepatří igelitové pytle s listím, dřevěné rámy se skleněnou výplní a v žádném 
případě plasty, železo a stavební suť.

 ● Sběrný dvůr Rouchovany – pro občany Rešic bezplatné ukládání

 ● Svoz směsného komunálního odpadu (popelnice) zajišťuje jednou za 14 dní fi rma AVE, 
Třebíč.

I přes veškeré nabízené možnosti „kam s odpadem“ se najdou mezi námi občané, kteří 
odpad netřídí, popřípadě odpad „odloží“ v pytlích vedle sběrných nádob. Však on to někdo 
přebere a uklidí – zaměstnanci a zastupitelé obce.

Žádám a prosím všechny občany, aby si uvědomili, že jaké si to tady uděláme, takové 
to tady budeme mít. A věřte, že ze strany obce se už nenabízí víc možností, jak třídit odpad.

Abychom Vám trošičku přiblížili, o čem píšeme, tak přikládáme pár fotografi í.

účetní obce Renata Herzánová
starostka obce Petra Jílková
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WEBOVÉ STRÁNKY OBCE
www.resice.cz

Vážení občané,

v letošním roce došlo k aktualizaci webových stránek obce Rešice. Nově se nám nabízí 
možnost u každé nově vložené informace služba „přečíst nahlas“. Po otevření vámi vy-
brané informace kliknete na tuto službu a zpráva Vám bude automaticky nahlas přečtena.

Druhá z našich nabízených novinek je odkaz Hlášení místního rozhlasu, kde si můžete 
v klidu z domova přehrát všechna obecní hlášení, které již zazněla v místním rozhlase (ná-
vod na stažení hlášení najdete pod odkazem).

Třetí z novinek je možnost získávat informace, které jsou aktuálně vkládány na stránky 
obce prostřednictvím e-mailové korespondence. Pokud máte o tuto službu zájem, je nutné 
se na našich stránkách registrovat v kolonce (v pravém sloupci) INFORMACE E-MAILEM. 
Zde zadáte svoji e-mailovou adresu, opíšete kontrolní kód a vyčkáte na Váš příchozí e-
mail, který musíte opět potvrdit. Při správné registraci Vám budou chodit na e-mail aktu-
álně vyvěšené informace

Renata Herzánová, účetní obce
Petra Jílková, starostka obce
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VOLBY 2020
Ve dnech 2. a 3. října 2020 se v Jihomoravském kraji konaly Společné volby do krajských 

zastupitelstev a do 1/3 Senátu Parlamentu ČR. V naší obci Rešice, volebním okrsku č. 1, za-
sedala okrsková volební komise (dále jen OVK) v tomto složení: předseda paní Renata Her-
zánová, místopředseda Silvie Hájková, zapisovatel Ing. Renata Herzánová a členové Ilona 
Kubíková, Mgr. Jana Kocandová a Kateřina Jílková.

Volební místnost za dva dny konání voleb navštívilo 106 voličů, z celkového počtu 289 
voličů zapsaných ve stálém seznamu voličů a 2 voliči s vystaveným voličským průkazem do 
voleb do zastupitelstev krajů. Většina voličů volila do obou výše zmíněných voleb. Úřední 
obálky, ve kterých se odevzdávaly volební hlasy, byly rozlišeny podle druhu voleb. Do za-
stupitelstev krajů byla úřední obálka ve formátu A4 v modré barvě, pro Senát Parlamentu 
ČR byla obálka velikosti A5 ve žluté barvě, vždy s úředním razítkem.

Do zastupitelstev krajů bylo možné vybírat z celkového počtu 16 volebních stran, kde 
bylo možné zakroužkovat až 4 preferenční hlasy pro jednotlivé kandidáty. Volební účast 
voleb do zastupitelstev krajů byla 36,43 %.

VÝSLEDKY VOLEB DO ZASTUPITELSTVA KRAJŮ:

umístění název strany počet hlasů

1. ANO 2011 36

2. KDU-ČSL 27

3. ODS 8

4. Svoboda a přímá demokracie (SPD) 8

5. Česká pirátská strana 7

6. Komunistická strana Čech a Moravy 6

7. Spolu pro Moravu 5

8. Starostové pro jižní Moravu 5

9. ROZUMNÍ – Petr Hannig 1

10. DSZ – ZA PRÁVA ZVÍŘAT 1

11. Česká strana sociálně demokratická 1
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Do voleb Senátu Parlamentu ČR se vybíralo ze 7 kandidátů, ze kterých 2 s nejvíce do-
saženými hlasy postoupili do 2. kola, které se konalo o týden později, tj. 9. a 10. října 2020. 
Celková volební účast do voleb Senátu Parlamentu ČR v 1. kole voleb byla 34,95 % a ve dru-
hém kole voleb pouhých 19,03 %.

VÝSLEDKY VOLEB DO SENÁTU PARLAMENTU ČR
PO PRVNÍM KOLE VOLEB:

umístění jméno počet hlasů

1. MUDr. Martin Pavlík, Ph.D., EDIC, DESA 37

2. Mgr. Tomáš Třetina 32

3. Mgr. Růžena Šalomonová 13

4. Jan Grois 8

5. Bohumila Beranová 6

6. Ing. Pavel Kováčik 4

7. PhDr. Vladimír Železný 1

VÝSLEDKY VOLEB DO SENÁTU PARLAMENTU ČR
PO DRUHÉM KOLE VOLEB:

umístění jméno počet hlasů

1. Mgr. Tomáš Třetina 38

2. Jan Grois 17

Za náš region byl do Senátu Parlamentu ČR zvolen pan Mgr. Tomáš Třetina, starosta 
města Moravský Krumlov. K jeho zvolení mu srdečně gratulujeme a věříme, že budeme mít 
v Senátu větší podporu a zastání.

Děkujeme všem voličům za účast ve volbách a přejeme jim, aby jimi zvolení kandidáti 
pracovali pro náš kraj poctivě a aby nezapomněli na sliby ve svých volebních programech.

Za okrskovou volební komisi zapisovatel Ing. Renata Herzánová
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CO SE V OBCI BUDUJE A CO SE PLÁNUJE

Tento projekt byl rozdělen na dvě části. 
První část je rekonstrukce chodníku od č.p.9 
po č.p.110. Tato první část se již realizuje 
a  dle naplánovaného časového harmono-
gramu bude stavba dokončena nejpozději 
31. 12. 2020. Souběžně s touto obecní stav-
bou si občané přilehlých nemovitostí na své 
vlastní náklady dohodli se zhotovitelskou 
fi rmou VALDAstav s.r.o. Tulešice opra-
vu popř. vybudování vjezdů a parkovacích 
míst. Tyto práce (mimo smluvní podmínky) 
budou dokončeny dle klimatických podmí-
nek v co nejkratším termínu.

Druhá část projektu parkovací stá-
ní a přírodní vsakování v ulici „Zámecká“ 
(podél novostaveb rodinných domů) bude 
realizována v  roce 2021 za předpokladu, 
že obec Rešice získá dotace z  SFDI, nebo 
z OPŽP popř. IROP.

Další z investičních akcí, kterou obecní 
zastupitelstvo schválilo a v současné době 
již probíhá je již dlouho plánovaná rekon-
strukce elektroinstalace v  sále Společen-
ského domu A. Opálky.

Letošní a příští rok je a bude převážně 
„projektový“. Potřebujeme vyřešit odvod-
nění pozemku u  č.p.98, revitalizace vodní 

nádrže (Myšák), stavební úpravy Spole-
čenského domu A. Opálky (technické záze-
mí pro hasiče a obecní zaměstnance, pře-
stavba šatny na kuchyňku), revitalizace 
aleje u kaple spojená s příjezdovou cestou, 
odvodnění polní cesty v zátočině u kravína 
K4 a polní cesty od dubu. Na výše zmíně-
né projekty se v současné době zpracovává 
projektová dokumentace a budou ze strany 
obce podány žádosti na příslušná minister-
stva a kraj.

Finančně nejnáročnější a největší pro-
jekt, který obec plánuje je rekonstrukce 
budovy bývalé mateřské školy. Obecní za-
stupitelstvo schválilo zachovat přízemí 
budovy k účelu mateřské školy, nadzemní 
podlaží k vybudování bytů, popř. knihovny 
a pamětní síně obce Rešice. Projekt, pracov-
ně nazvaný „Nástavba a  stavební úpravy 
projektu č.p.52, Rešice“ vypracovala a ná-
sledně věnovala obci bývalá členka obecní-
ho zastupitelstva paní Ing. Anna Čurdová. 
Chtěla bych jí touto cestou ještě jednou po-
děkovat za vynaložený čas a energii, kterou 
tomuto projektu ve svém osobním volnu 
věnovala. Málokdo z nás si asi umí předsta-
vit, kolik hodin, dní, týdnů to zabralo.

Petra Jílková

V letošním roce, roce 2020, obecní zastupitelstvo schválilo
mimo jiné jednu velkou investiční akci a to

„Rešice, chodníky a parkovací stání v ulici Zámecká“.
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ENERGETICKÉ TŘEBÍČSKO V ROCE 2020
Sedm let usiluje Energetické Třebíčsko o udržení energetického regionu a bojuje 

za výstavbu nových jaderných bloků v Dukovanech. I přes těžký koronavirový rok se 
událo i několik významných milníků, které jsou pro českou jadernou energetiku i náš 
region zásadní. V polovině roku došlo k podpisu smlouvy mezi státem a Skupinou ČEZ 
o výstavbě nové jaderné elektrárny v Dukovanech.

Mapování připravenosti obcí na 
výstavbu elektrárny

Na jaře oslovilo Energetické Třebíčsko 
a Energoregion 2020 všechny obce ve 20km 
pásmu elektrárny s dotazníkem, který měl 
za cíl zmapovat občanskou vybavenost. 
„S ohledem na rozsah stavby nového bloku, 
která se bude týkat také širokého regionu, je 
zapotřebí znát stav občanské vybavenosti, 
pozemků pro průmyslovou zónu a také ka-
pacity pro ubytování a další možnosti, kte-
ré mohou obce nabídnout jako zázemí pro 
pracovníky výstavby,“ vysvětluje předseda 
Energetického Třebíčska Vítězslav Jonáš. 
Výsledky dotazníku budou sloužit k  zís-
kání uceleného obrazu o možnostech obcí, 
dále budou nabídnuty investorovi stavby 
nového jaderného bloku a  dodavatelským 
fi rmám. Výstavba ubytovacích a skladova-
cích kapacit se promění v  podnikatelskou 
příležitost pro obce, občany a místní deve-
loperské fi rmy.

Respirátory, roušky a peníze od 
KHNP pro region

V  dubnu přivezli zástupci jihokorejské 
fi rmy KHNP fi nanční dar ve výši 1,5 milionu 
korun pro region Jaderné elektrárny Duko-
vany na boj s covid-19. Součástí daru bylo 
3 500 kusů respirátorů, které byly v jarních 
měsících nedostatkovým zbožím. Začát-
kem září dorazila další velká pomoc z  Již-
ní Koreje – 450 000 roušek. S administrací 
pomohlo Energetickému Třebíčsku město 
Třebíč. Velký díl práce má však na distribuci 
roušek občanům Energoregion 2020. „Měli 
jsme zkušenosti z  jara, kdy jsme do obcí 
sdružených v  Energoregionu 2020 distri-
buovali ochranné štíty. Proto jsme se pus-
tili i do zajištění distribuce 250 000 roušek, 
které jsme dostali jako dar od fi rmy KHNP,“ 
popsal předseda Energoregionu 2020 Vla-
dimír Měrka.

Vítězslav Jonáš, Eva Fruhwirtová, Jae-hoon Chung, generální ředitel KHNP, 
Pavel Pacal, starosta Třebíče.
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Narozeninový dort pro jadernou 
elektrárnu

Na mimořádném zasedání výkonného 
výboru upořádal Vítězslav Jonáš oslavu 35 
let bezpečného provozu Jaderné elektrár-
ny Dukovany. První blok začal fungovat 
3.  května  1985. Právě toto datum bylo na 
velkém čokoládovém dortu, který zakrojil 
předseda Energetického Třebíčska Vítěz-
slav Jonáš společně s ředitelem divize se ze 
Skupiny ČEZ Bohdanem Zronkem a tehdej-
ším ředitelem elektrárny Milošem Štěpa-
novským (od 1. června 2020 je novým ředi-
telem Roman Havlín). Mezi pozvanými byl 
i předseda Občanské bezpečnostní komise 
Aleš John, který zavzpomínal jak na vý-
stavbu, tak na spouštění elektrárny. Přidal 
se i Vítězslav Jonáš, který v té době pracoval 
v  obchodním oddělení generálního doda-
vatele stavby fi rmy Škoda Praha.

Speciální noviny o budoucnosti jádra

Koncem srpna vyšla speciální příloha 
Mf Dnes s názvem Budoucnost jádra, kterou 
iniciovalo Energetické Třebíčsko. Čtenáři si 
v  ní přečetli rozhovor s  generálním ředi-
telem EDU II Petrem Závodským, článkem 
přispěla Dana Drábová, vládní zmocněnec 
pro jádro Jaroslav Míl, nechyběl pohled 
starostů z regionu a přehled o možnostech 
vzdělávání v oblasti jaderné energetiky. Po-
kud byste si ke konci roku chtěli těmito no-
vinami zalistovat, najdete je v elektronické 
podobě na webu Energetického Třebíčska 
(www.energeticketrebicsko.cz)

Spolupráce se SÚRAO

Stejně jako v  minulém roce, tak i  le-
tos spolupracuje Energetické Třebíčsko 
se SÚRAO (Správa úložišť radioaktivních 
odpadů) v  oblasti informování veřejnosti 
o  činnosti této státní instituce, která řeší 
konec palivového cyklu. Vítězslav Jonáš se 
společně se starostou Rouchovan Vladimí-
rem Černým a  starostou Dukovan Miro-
slavem Křišťálem zúčastnil jednání zastu-

pitelstva Kraje Vysočina, kde informovali 
jednotlivé zastupitele o potřebě dokončení 
výběru lokality pro hlubinné úložiště a jeho 
následné výstavby tak, aby vyhořelé palivo 
nezůstávalo v meziskladech na území naší 
elektrárny déle, než je nezbytná doba pro 
jeho bezpečné uložení v hlubinném úloži-
šti. „Připomínám, že dle Koncepce naklá-
dání s radioaktivními odpady a vyhořelým 
jaderným palivem v  ČR by fi nální lokalita 
měla být vybrána v  roce 2025, stavba sa-
motného úložiště se předpokládá do roku 
2050 a  zahájení provozu do roku 2065,“ 
upřesnil Jonáš.

Online semináře pro studenty 
i učitele

Společným projektem Energetického 
Třebíčska a Jaderné elektrárny Dukovany je 
Jaderná akademie pro učitele, kteří se zají-
mají o jadernou energetiku, učí matemati-
ku, fyziku, přírodovědu a chtějí mít infor-
mace o aktuálním vývoji přípravy výstavby 
nových bloků. Původně to měl být seminář 
přímo v elektrárně, ale koronapandemie to 
překazila. Proto se Jaderná akademie pře-
sunula do online prostředí a přihlášení uči-
telé mohli zhlédnout zhruba půlhodinové 
video. Pokud ho chcete vidět také, najdete 
ho na YouTube kanálu Skupiny ČEZ pod ná-
zvem Jaderná akademie.

Už několik let pořádá Energetické Tře-
bíčsko semináře pro studenty v  regionu 
zaměřené na aktuální otázky týkající se 
jaderné energetiky. Letošní podzimní kurz 
měl patřit studentům ivančického gymná-
zia. Koronavirová situace bohužel znemož-
nila upořádat setkání přímo ve škole, proto 
se organizátoři rozhodli, že pro studenty 
přednášky natočí. Pro větší motivaci při-
pravili soutěžní kvíz a také odměny. Ředitel 
pro přípravu a výstavbu nových jaderných 
elektráren ze Skupiny ČEZ Martin Uhlíř ve 
videu představil energetický mix České re-
publiky a proces přípravy výstavby nového 
bloku. Vysokoškolský pedagog z VUT Karel 
Katovský zase vysvětluje, co jsou malé mo-
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dulární reaktory, o kterých se nyní v jader-
né energetice hodně mluví, hovoří o použi-
tém jaderném palivu a  také popisuje, jaké 
mají studenti gymnázia možnosti dalšího 
studia, pokud se chtějí věnovat jaderné 
energetice či dalším souvisejícím oborům.

OBK seminář

V  listopadu se uskutečnil tradiční se-
minář Občanské bezpečnostní komise na 
zámku ve Valči. Konal se v  netradičním 
formátu. Tamní sál se proměnil v televizní 
studio, ze kterého se vysílal online přenos. 
Účastníci tak mohli sledovat vystoupení 
řečníků doma na svých počítačích. Vítězslav 
Jonáš připomněl harmonogram přípravy 
výstavby a informoval o činnosti sdružení.

Termín vyhlášení tendru ohrožen – 
výzva premiérovi

Koncem listopadu premiér Andrej Babiš 
sdělil, že tendr není připraven a  že by ho 
měla vyhlásit nová vláda. Na popud Ener-
getického Třebíčska odešla výzva premié-
rovi Babišovi k dodržení termínu vyhlášení 
tendru na výstavbu nových Dukovan. Pod 
výzvou bylo podepsané Energetické Tře-
bíčsko, Ekoregion 5, Energoregion 2020 
a Krajská hospodářská komora Kraje Vyso-
čina. Celé znění najdete na webu Energetic-
kého Třebíčska.

Eva Fruhwirtová
(datum zpracování 1. 12. 2020)

Senátorka Hana Žáková, senátor Tomáš Třetina a emeritní senátor a nynější předseda Energetického 
Třebíčska Vítězslav Jonáš v televizním studiu ve Valči.
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INFORMACE Z EKOREGIONU 5
V  letošním roce jsme si připomněli 35 let od spuštění prvního reaktorového 

bloku v Jaderné elektrárně Dukovany. Uvědomujeme si, že elektrárna půjde časem do 
důchodu, avšak pro region, pro občany žijící v okolí, je důležitá bezpečnost provozu 
a  informovanost. Starostům chodí pravidelné informace do e-mailu, díky tomu 
můžeme občanům odpovídat na jejich dotazy. Celkem 4x ročně vydává elektrárna 
Zpravodaj EDU a také funguje web Aktivní zóna.cz, kde lidé najdou zajímavé reportáže, 
články a informace z elektrárny a regionu.

Semináře i v době koronavirové

Oceňuji projekt Jaderná akademie pro 
učitele, za kterým stojí elektrárna a Ener-
getické Třebíčsko. Jsem přesvědčena, že 
je potřeba pracovat v této oblasti i v době, 
která nepřeje osobnímu setkávání, a infor-
movat také učitele o tom, jaký je stav pří-
pravy nového jaderného bloku a jak mohou 
spolupracovat s tak velkým zaměstnavate-
lem jako je Skupina ČEZ. Učitelé mají vliv 
na studenty a mohou ovlivnit výběr jejich 
dalšího směřování. Technické vzdělávání 
se nesmí podceňovat, proto jsem ráda, že 
ČEZ v letošním roce připravil online výuko-
vé materiály, které jsou dostupné na webu 
svetenergie.cz.

Jako předsedkyně Ekoregionu 5 jsem se 
zúčastnila v listopadu tradičního semináře 
Občanské bezpečnostní komise. Na zám-
ku ve Valči bylo vytvořeno televizní studio 
a odtud se seminář vysílal na internet. Zú-
častnili se ho ti, kteří se přihlásili, a mohli 
ho sledovat doma nebo v kanceláři na po-
čítači. Vedle informací o  provozu jaderné 
elektrárny v  letošním roce bylo v progra-
mu zařazeno také téma nového jaderného 
zdroje.

Roušky pro občany od KHNP i pro 
obce v Ekoregionu 5

Začátkem září dorazila pomoc z  Jižní 
Koreje  – 450 000 roušek. S  administrací 
pomohlo Energetickému Třebíčsku město 
Třebíč. Velký díl práce však na distribuci 
roušek občanům má Energoregion 2020. 
„Měli jsme zkušenosti z  jara, kdy jsme do 
obcí sdružených v  Energoregionu 2020 
distribuovali ochranné štíty. Proto jsme 
se pustili i do zajištění distribuce 250 000 
roušek, které jsme dostali jako dar od fi r-
my KHNP,“ popsal předseda Energoregio-
nu 2020 Vladimír Měrka. Sdružení ještě na 
své náklady pořídilo dalších 7 000 roušek. 
„Těší mě, že se mí kolegové hned nabíd-
li pomoci a společně jsme mohli občanům 
ve dvacetikilometrovém pásmu havarijního 
plánování poskytnout roušky. I na této věci 
se ukazuje, že spolupráce má smysl a že si 
umíme a  chceme pomáhat,“ hodnotí Vla-
dimír Měrka. Energoregion 2020 zajistil 
rozdělení podle počtu obyvatel a tato balení 
roušek obdrželi starostové. Ti podle svých 
možností pak dále distribuovali roušky ke 
svým občanům.
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Jednání s ministrem průmyslu Havlíčkem i ředitelem elektrárny, výzva 
premiérovi

K  pravidelným činnostem Ekoregionu 
5 patří účast na důležitých jednáních, kte-
ré se týkají provozu a budoucnosti Jaderné 
elektrárny Dukovany. Zhruba v  polovině 
roku došlo ke změně na postu ředitele elek-
trárny. Dosavadního ředitele Miloše Ště-
panovského, kterému jsem za Ekoregion 5 
poděkovala za dobrou a férovou spolupráci, 
nahradil Roman Havlín. S ním jsme se ně-
kolikrát setkali a hovořili jsme o současném 
provozu, modernizaci elektrárny a  také 
o  tom, jak se daří zvládat situaci ohledně 
covid-19.

Koncem srpna jsme se setkali na zámku 
v Dukovanech s ministrem průmyslu Kar-
lem Havlíčkem. Hlavní téma diskuze bylo 
příprava na výstavbu. Byli jsme ujištěni, že 
příprava jde podle schváleného harmono-
gramu. O to více jsme byli zaskočení infor-
macemi z médií v závěru roku, kdy někteří 
politici začali zpochybňovat termíny a vy-
hlášení tendru. Proto jsme se jako Ekoregi-
on 5 na přelomu listopadu a prosince přidali 
k  výzvě premiérovi Babišovi, aby dodržel 
avizované vyhlášení tendru na nové Duko-
vany.

Zleva: Aleš John - předseda OBK, Petra Jílková - předsedkyně Ekoregionu 5, Roman Havlín - ředitel 
Jaderné elektrárny Dukovany v televizním studiu ve Valči - online OBK seminář.
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ŽENY V JÁDŘE SE SETKALY ONLINE
Koronavirová situace zatím nepřála 

osobním setkáním, proto se „winky“, tedy 
členky profesního sdružení Woman in Nuc-
lear, setkaly koncem listopadu ve virtuál-
ním světě.

„Svolaly jsme rozšířenou Radu WIN 
pomocí komunikační platformy Teams. 
Na programu byly nejen novinky, ale také 
sdílení zkušeností a  plány na příští rok,“ 
přibližuje předsedkyně Larisa Dubská a do-
dává, že tato forma byla elegantním řeše-
ním vzájemného setkání, zvláště v případě, 
když členkami WIN jsou ženy napříč celou 
republikou. Členkou je i Petra Jílková, před-
sedkyně Ekoregionu 5 a starostka Rešic.

V  první části se představila nově zvo-
lená místopředsedkyně Linda Navrátilová. 
Bydlí v Třebíči, je vystudovaná pedagožka, 
v  Jaderné elektrárně Dukovany se věnuje 
strategickému náboru a komunikaci s part-
nerskými školami ČEZ. Následovala debata 
věnovaná vytvoření dílčích buněk v  rámci 
WIN, aby se ženy mohly častěji setkávat ve 
svých regionech. „Zkušenost z  letošního 
roku ukázala, jak je důležité vidět se tváří 
v tvář. Komunikační technologie jsou dob-
rým nástrojem, ale nenahradí atmosféru, 
která je v místě, kde jsou lidé osobně pří-
tomni,“ říká Linda Navrátilová. Také proto 
padaly zajímavé návrhy na společné aktivi-
ty a exkurze na příští rok.

Winky jsou moderní ženy s mnoha zá-
jmy a mohou se inspirovat navzájem. Proto 
na webu www.winczech.cz vznikla rubri-
ka Na kávě s…, kde se prezentují zajímavé 
rozhovory, a  to nejen s  členkami. „Potěšil 
mě návrh některých našich členek s nabíd-
kou seminářů, které by připravily pro WIN. 
Uvažujeme také o uspořádání webináře pro 
veřejnost,“ popisuje předsedkyně Larisa 
Dubská.

Aktivně se zapojila do činnosti sdružení 
Karolína Osičková, jaderná inženýrka z Du-
kovan, která spravuje instagramový účet 
WIN Czech. „Nápady Karolíny jsou skvě-
lé, díky jejímu jadernému vzdělání a  také 
skvělým dovednostem v oblasti sociálních 
sítí se jí daří zábavnou formou přibližovat 
fascinující svět oborů využívajících ionizu-
jící záření a  radionuklidy,“ podtrhuje Eva 
Fruhwirtová, členka WIN a novinářka.

V závěru si ženy sdělily své nápady pro 
příští rok a  také probraly to, jak zvláda-
jí pracovat v  této nelehké době. Starost-
ka Rešic přiblížila ženám, jak probíhají na 
vesnicích přípravy na advent. Navrhla, zda 
by sdružení WIN mohlo uspořádat seminář, 
kde by vystoupily zástupkyně profesí z „ja-
derných“ oborů. „Často se na mě občané 
obracejí s otázkami související s provozem 
jaderné elektrárny. Informace od odborní-
ků jsou pro mě i pro občany vždy důležité.“ 
Rozloučily se s energií, kterou si vzájemně 
na dálku poslaly.

Sdružení WIN Czech je jednou ze sekcí České nukleární společnosti již od roku 2000 
a součástí celosvětové organizace Women in Nuclear Global. Hlavním posláním „žen v já-
dře“ (jak by se dal název volně přeložit) je přispívat k objektivnímu informování veřejnosti, 
zejména žen, o  jaderné energetice, ionizujícím záření a  jeho využití a napomáhat tak ke 
zvýšení úrovně informovanosti laické veřejnosti. V současné době má sdružení okolo 80 
členek.
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PRVNÍ JADERNÁ VINICE
U dukovanské jaderné elektrárny roste jaderný vinohrad s počtem vysázených hlav vin-

né révy – 2040 kusů. Tento počet symbolizuje aktuální instalovaný výkon čtyř bloků Jader-
né elektrárny Dukovany (4 × 510 MW). zelená přímo pod dukovanskými chladicími věžemi 
je symbolickou spojnicí mezi provozem stávající elektrárny a připravovaným novým jader-
ným zdrojem. Díky přístupnosti vinohradu široké veřejnosti ho mohou zájemci navštívit 
a načerpat zde potřebnou energii pro další putování po regionu.

Slavnostní představení a žehnání vinohradu proběhlo dne 12. 8. 2020 a bylo mi velkou 
ctí stát se spolu s předsedou OBK panem Alešem Johnem kmotrou této vinice.

Petra Jílková
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UKONČENÍ DLOUHÝCH PRÁZDNIN
Tradičně bývá v Rešicích rozloučení s prázdninami, letos jsme po jarní vlně zákazů 

a omezení doufali, že další vlna už se nedostaví, a tak jsme odpoledne určené nejen pro 
děti nazvali „Ukončení dlouhých prázdnin“. No jak ukázal čas, tak moc vtipné to nebylo 
a nebyly to ani poslední dlouhé prázdniny, které naše děti v letošním roce měly.

V sobotu 22. srpna obec Rešice připra-
vila pro všechny odpoledne plné zábavy, 
her, dovádění, ale i výborného občerstvení, 
o které se jako vždy postarali naši hasiči.

Sraz všech účastníků byl i letos na náv-
si pod lipkami. Pro děti zde byla připravena 
obrovská nafukovací skluzavka Gladiátor, 
která byla asi největší atrakcí a  lákadlem 
pro všechny. Trasa pokračovala přes parčík, 
kde si nejen děti mohly vyzkoušet udržení 
rovnováhy a  balance na demoliční kouli. 
Další zastávkou bylo tradičně dětské hřiště 
u školky. Pokračovalo se na horní konec, kde 
se rozsvítily oči především tatínkům, pro-
tože na ně čekaly motokáry. Motokáry byly 
ve třech velikostech, takže si mohli zazávo-
dit od těch nejmenších po ty největší (nej-
starší) všichni. Nově se letos nešlo kolem 
kaple, ale směr se ubíral ke křížku u Hájků, 
kde si myslivecké sdružení Rešice připravi-
lo pro děti provizorní střelnici, poznávání 
života v  lese a v neposlední řadě – proto-
že stanoviště bylo u pole s kukuřicí – odlov 
černé zvěře, která, jak je známo, se v České 
republice letos přemnožila. Lov byl zřejmě 
úspěšný, od té doby v Rešicích a okolí nikdo 
žádného divočáka neviděl A. Předposled-

ní zastávkou bylo něco na uklidnění roz-
divočených účastníků, a  to mozkohrátky. 
Eva Fruhwirtová si pro všechny připravila 
spoustu hlavolamů, hádanek, skládaček 
a musím říct, že se mnozí zapotili. Cíl naší 
stezky byl opět na návsi pod lipkami, kde 
účastníci odevzdali vyplněné osobní kar-
tičky. Odměnou jim byla zmrzlina a spousta 
dalších dobrot, které děti obdržely na sta-
novištích po cestě za odvedené výkony.

Celé odpoledne to vypadalo, že zmok-
neme…á… zmokli jsme. Sice až v  úplném 
závěru při úklidu, ale stalo se.

Po sportovním odpoledni následoval 
před místním pohostinstvím country večer 
se skupinou Šero, ale více o tom se jistě do-
zvíte v článku SDH Rešice.

Nesmím určitě zapomenout poděkovat 
všem, kteří se na ukončení dlouhých prázd-
nin podíleli (zastupitelé obce, SDH, mysli-
vecké sdružení, Eva Fruhwirtová) a hlavně 
velké díky vám všem, kteří jste se přišli po-
bavit. Těšíme se zase na příští rok.

Petra Jílková
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MALÝ FESTIVAL
LOUTKY 2020

V letošním roce se konal již 14. ročník Malého festivalu loutek, který ve spolupráci s ob-
cemi pořádá Městské kulturní středisko Moravský Krumlov. Organizátoři letošního ročníku 
pro naší obec zvolili bohužel špatný termín, a to pátek 4. září ve 13.hodin, kdy většina našich 
dětí byla ve škole či ve školce. Počasí nám ten den přálo, a tak jsme malinko zaimprovizovali 
a loutkové představení jsme přesunuli do přírody na náves pod lipky. I přes nevhodně zvo-
lený čas nakonec na představení bylo 31 diváků. Je to velká škoda, protože divadlo Lokvar 
a jeho představení Matěj a čerti bylo naprosto úchvatné.

A v jako každém správném divadle je divadelní bufet a přestávka na občerstvení, nebylo 
tomu jinak i u nás v Rešicích. Brambůrky a zmrzlina přišla všem vhod.

Petra Jílková
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ZÁŘIJOVÉ NEDĚLNÍ ODPOLEDNE
S HUDBOU Z VYSOČINY

Rešickou kapli sv. Jana Nepomuckého rozezněla v neděli 6. září kapely z Vysočiny s ná-
zvem Listověj. Jejím nosným tématem byla mystická krajina Vysočiny a  literární kořeny 
doby, kdy se na Vysočině setkali Jakub Deml, Otokar Březina, Anna Pammrová, Jan Za-
hradníček a Bohuslav Reynek. Texty a hudbu skládá kapelník, ale také jinak lesník, lidový 
písmák a tulák přírodou Jiří Nohel. Spolu s ním na housle hraje Aleš Tichý, který pracuje 
jako konstruktér letadel. Úplnosti jim dodává Markéta Štouračová, která zpívá a hraje na 
klavír a na fl étnu. Jinak je to učitelka hudby a handicapovaných dětí. Během hodinového 
koncertu provedli posluchače životními příběhy Jana Buly, Josefa Zahradníčka i třeba Anič-
ky Tomanové, o které zpívají v písni Chudobka z Orlických hor. „Moc se mi to líbilo. Pís-
ničky vždy proložili slovem, který přiblížil, o čem je příběh a připomněli tak život básníků 
a kněží z Vysočiny. Krásné, zajímavé i poučné,“ svěřila se Anna Husáková z Rešic, na jejíž 
pozvání do Rešic kapela přijela.

Hudba, která přiměje zamyslet se nad životem

Před několika lety se při svěcení jedné kapličky setkal Jiří Nohel s Alešem Tichým. A za-
ložili kapelu. Pak se k nim přidala Markéta Šťouračová. Hrají převážně vlastní tvorbu, každá 
píseň je hlubokým příběhem. Inspirací je jim Vysočina.

Během roku mají zhruba 40 vystoupení. Koncertují na Vysočině a v blízkém okolí, ale 
také rádi jezdí do bývalých Sudet. „Znovu se tam vrací život, lidé se setkávají v poloroz-
bořených kostelích, na místech, které mnohé pamatují,“ říká Jiří. Vloni hráli v západních 
Čechách, občas jezdí do Orlických hor, tam například odehráli benefi ční koncert na opravu 
kostela v Jedlové u Deštného.

Výtěžek z dobrovolného vstupného 2 820 Kč zanechal Listověj na potřeby místní kaple.

Písničky si můžete poslechnout na www.listovej.cz.

Eva Fruhwirtová
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PO STOPÁCH 
OPERACE SPELTER

Před devátou hodinou v sobotu 5. září se začali scházet účastníci pochodu u pomníku 
připomínající místo seskoku výsadkářů operace Spelter kousek za Kramolínem. Právě 
na tomto místě seskočili v noci ze 4. na 5. května 1944 parašutisté Břetislav Chrastina, 
Jaroslav Kotásek, Rudolf Novotný a  Jan Vavrda. Měli za úkol na území protektorátu 
rozšířit odbojovou činnosti a  shromažďovat zpravodajské informace pro Londýn. 
K  tomu byli vybaveni radiostanicí s krycím názvem Lenka. Už samotný seskok nebyl 
bez komplikací. Jednomu parašutistovi se zamotal padák do větví stromů a druhý při 
brodění potokem ztratil boty. Kapitán Chrastina skupinu opustil s tím, že si boty opatří. 
A tak dál už pokračovali jen tři. Společně se už nesetkali. Chrastina přešel na Slovensko 
a připojil se k tamním partyzánům.

Od Kramolína přes Dalešice, Dolní 
Vilémovice až na hájenku Na Ostrých

Třetí ročník pochodu uspořádal armád-
ní veterán Tomáš Sláma ze spolku Česko-
slovenský legionář–SPIA Czech. „Těší nás, 
že je každý rok o  účast na pochodu větší 
zájem. Letos jsme pochod zahájili u  kra-
molínského památníků, položili jsme vě-
nec a  uctili minutou ticha všechny padlé 
vojáky ve všech válkách,“ přiblížil orga-
nizátor. Poté na padesát účastníků, mezi 
nimž byli i děti, vyrazili mezi poli směrem 

k přehradě. Za mostem se dali doprava do 
lesa a směřovali k Dalešicím. Zde byla další 
zastávka u pomníku a připomínka padlých 
v  odboji proti nacistům. Mezi účastníky 
byla i  starostka Rešic Petra Jílková. Z  její 
obce pocházel Adolf Opálka a František Po-
spíšil. Byli bratranci a silní vlastenci. Za po-
moc parašutistovi Pospíšilovi bylo popra-
veno několik lidí z Dalešic. „Hned ráno jsme 
se ještě s Evou Fruhwirtovou z Rouchovan, 
kam chodil Adolf Opálka do školy, zastavili 
u  rešického památníku a položením věnce 
jsme vzpomněli na naše rodáky.“
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Po krátkém občerstvení v Dalešicích se 
někteří přepravili na korbě vojenského auta 
k  pile u Dolních Vilémovic. Odtud zamířil 
„průvod“ k  rodnému domu Jana Kubiše. 
Tam na ně čekala bývalá starostka Jitka 
Hanáková a  Jaroslav Fořt, předseda Klubu 
výsadkových veteránů Jana Kubiše. Ani zde 
nechyběla minuta ticha za padlé vojáky, 
čestná stráž u busty Kubiše a připomenutí 
historie, která je stále živá. Kdo chtěl, pro-
hlédl si expozici v Kubišově domě.

Cíl cesty byla hájenka Na Ostrých u My-
slibořic. I tady je památník, který připomíná 
tehdejší události. Při přestřelce s Němci zde 
přišel o život parašutista Jaroslav Kotásek. 
Organizátor pochodu Tomáš Sláma už plá-
nuje další ročník. „I  za ztížených podmí-
nek a posunutí termínu pochodu z důvodů 
covidové nákazy hodnotím letošní ročník 
jako povedený a brzy se již vrhnu do příprav 
příštího pochodu v  roce 2021, který bude 
tentokrát věnován výsadkářům Adolfu 
Opálkovi a Františku Pospíšilovi z výsadků 
Out distanc a Bivouac.

PŘÍBĚH OPERACE SPELTER
Parašutisté zamířili se vydali po seskoku 

do Boňova. To už o nich však vědělo brněn-
ské gestapo. Kotásek, Novotný a Vavrda se 
přesunuli do Myslibořic. Potřebovali navá-
zat spojení s velitelem odbojové organizace 
na Moravě. Toto setkání se snažilo gesta-
po oddálit. Pátrali po přesném místě, kde 
parašutisté přebývají. To měl zjistit česky 
mluvícího gestapák Wolfgang Dyck, který 
se setkal s  parašutisty a  představil se jim 
jako Karel Zeman. Spojkou mezi parašu-
tisty a konfi denty gestapa byl myslibořický 
Ladislav Papula. „V pondělí ráno 12.  červ-
na  1944 Papula zapřáhl bryčku a  ujížděl 
na jaroměřické nádraží, kde čekal vzácné 
hosty. Polední vlak od Okříšek přivezl oče-
kávané návštěvníky. Toho jednoho již znal. 

Zúčastnil se schůzky s parašutisty přede-
šlý den. Druhý muž byl pro něho neznámý. 
Byl to pplk. Stanislav Jizera, konfi dent br-
něnského gestapa, nyní vystupující v  roli 
velitele podzemní brněnské organizace. 
Zpáteční cesta bryčkou do Myslibořic pro-
běhla hladce, a  tak již nic nemohlo bránit 
setkání parašutistů s „vedením brněnského 
odboje“,“ popisuje událost Vlastislav Janík 
v knize Operace Spelter Lenka-Jih.

Boj o přežití na hájence Na Ostrých

O  několik dní později vysílá Londýn 
na vlnách BBC ve formě vyťukávání znaků 
Morseovy abecedy varování, že bývalý pří-
slušník československé armády Stanislav 
Jizera je ve službách gestapa. Parašutisté 
toto upozornění neslyšeli. A  i kdyby, Jize-
ru pravým jménem neznali. Přebývali nyní 
u manželů Vitoušových na hájence Na Os-
trých u  Myslibořic. Věci se dali do pohy-
bu. Gestapo zatklo překvapeného Papulu 
a  hájenku obsadili němečtí vojáci a  čeští 
četníci. Trojice parašutistů si sbalila nej-
nutnější věci, připravila si ampule s  jedem 
a také zbraně. Riskli to. Při útěku z hájenky 
se spustila německá střelba. Kulka zasáhla 
parašutistu Kotáska. Novotný a Vavrda měli 
štěstí. Nový úkryt našli v Šebkovicích. Před 
Němci se v lesích musel schovávat také haj-
ný Vitouš. Díky dobré znalosti terénu se mu 
to podařilo.

Jsem Čech a Čecha nikdy nezradím

Gestapo druhý den vletělo do Myslibo-
řic. Rodinu Papulovu zatkli jako pomahače 
parašutistů. Zemřeli v  koncentračním tá-
boře Mathausen. Stejně jako další, kteří vý-
sadkářům pomáhali. Svým životem zapla-
tili i tři sedláci z Boňova, kteří parašutisty 
ukryli. Jeden z  nich, Michael Kratochvíl, 
u soudu na otázku, proč parašutisty neudal, 
hrdě řekl: Jsem Čech a Čecha nikdy nezra-
dím.
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Němci dál pátrali po vysílačce. Novotný 
s Vavrdou věděli, že je dobře ukryta. Pokus 
o  vyzvednutí vysílačky se však nezdařil. 
Když se přesunuli do dalšího úkrytu v Ša-
šovicích, rozhodli se o  navázání kontaktu 
s  Londýnem sami vlastní vyrobenou vy-
sílačkou. Spojení se podařilo na podzim 
roku 1944. Po několika měsíční přípravě 
se uskutečnil první letadlový shoz zbraní 
a spojovacího materiálu.

Z odbojové operace Spelter 
partyzánská skupina Lenka-Jih

Parašutisté operace Spelter kolem sebe 
shromáždili přes dvě stě přímých spolu-
pracovníků odboje. Téměř z ničeho se jim 
povedlo navázat spojení s  vojenským ve-
lením v Londýně, šifrovaně se domluvit na 
dva shozy zbraní a  jako málokterá odbo-
jová skupina přešli k  partyzánskému boji 
s Němci. V  polovině šedesátých byla tako 
skupina uznána za partyzánskou a označe-
na jako Lenka-Jih.

Eva Fruhwirtová

Zleva v béžových tričkách:
Eva Fruhwirtová,
Petra Jílková,
pes Amy,
organizátor Tomáš Sláma.

Petra Jílková pokládá věnec 
u pomníku v Rešicích.
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ROZSVÍCENÍ
VÁNOČNÍHO STROMU

Myslím si, že k velmi krásným rešickým tradičním 
akcím patří náš vánoční jarmark, při kterém posedíme 
ve vánoční kavárně, dáme si svařák, punč či medovinu, 
ochutnáme vánoční cukroví, koupíme si třeba adventní 
věnec, ale hlavně se sejdeme a navodíme všichni spolu 
tady u nás v Rešicích tu pravou vánoční atmosféru.

Letos tomu tak bohužel nemohlo být. 
Všichni víme proč, ale nenaděláme s  tím 
nic. Tradice se však mají dodržovat, takže 
vánoční stromeček a náš krásný vyřezáva-
ný betlém v životní velikosti nesmí chybět.

Takže v  té největší mlze, která vůbec 
letos byla, nazdobili kluci (Pepa a  Jirka) 
z plošiny vánoční stromeček a čekali, jak to 
vlastně bude vypadat, až se rozsvítí A do-
padlo to výborně. Na první adventní neděli 
v 16 hodin za znění vánočních koled z obec-
ního rozhlasu se rozzářil na celou naši ná-
ves.

Nesmím zapomenout, že už třetím ro-
kem patří k  našemu rozsvěcování vánoč-
ního stromečku náš vyřezávaný betlém. 
Není úplně snadné vše připravit, ale kluci 
hasiči (Herzik, Tomáš, Mirďa, Milan, Hon-
za, Pepa, Vojta, Mirek a  Izik) to zvládli na 
jedničku. Sochy jsou docela dost těžké a jen 
dostat je z kulturáku ven je úkol pro fyzic-
ky zdatné jedince A. Každým rokem nám do 

betléma přibude nějaká ta socha, a tak mu-
seli kluci udělat ohrádku, aby se nám oveč-
ky, oslík a kravička nerozutekli ven.

Lidka Bulová s  našim Honzíkem pak 
krásně betlém dozdobili, vystlali slámou 
a senem a vše bylo připravené pro příchod 
Ježíška. K nám do Rešic do betlému přišel 
Ježíšek už o  něco dřív, ale všichni dobře 
víme, že ten pravý Ježíšek se nám teprve 
narodí a ta pravá hvězda betlémská se roz-
svítí až na štědrý den.

Opravdu moc a  moc děkuji za pomoc 
všem, náš betlém je pro mě osobně vel-
ká srdeční záležitost a vím dobře, že sama 
bych to nezvládla.

Nesmím zapomenout poděkovat naše-
mu dobrému sousedovi – Jaderné elektrár-
ně Dukovany, zastoupené společností ČEZ, 
a.s. za fi nanční podporu, díky které jsme 
mohli ve spolupráci s obcí Rešice stromeček 
a betlém rozsvítit.

Teď už bych si jen přála, aby se stro-
meček a betlém líbil i Vám všem. Udělejte 
si v tomto těžkém období chvilku, vezměte 
děti, babičky, dědečky, nebo přijďte třeba 
sami a pokochejte se, zavzpomínejte a nebo 
také vysvětlete těm, co to neví, co je to bet-
lém, proč jsou tam ti, co tam jsou. Ne každý 
to ví.

Krásný adventní čas vám všem.

Petra Jílková
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OBCÍ CHODÍ MIKULÁŠ
Letošní rok je prostě jiný než ty 

předchozí. A tak ani sv. Mikuláš nepřišel 
za námi na náves. Někde jsem však slyšela, 
že na čerty se žádné zákony, zákazy ani 
vládní nařízeni nevztahují. Nebo možná 
vztahují, kdo ví. Ale to by nebyli správní 
čerti, kdyby byli hodní a  poslouchali. 
Peklo má hold své pekelné zákony.

V předvečer svátku sv. Mikuláše se u nás 
v Rešicích vyrojilo snad celé peklo. Už od 
setmění byl slyšet v ulicích drnkot pekel-
ných řetězů a  smrděla síra. Když to sva-
tý Mikuláš z nebe viděl, tak mu to nedalo 
a sestoupil z nebeské brány k nám. Někdo 
ten pořádek zjednat musí. A koho že se čerti 
bojí? No přeci Mikuláše!

Mikuláš, anděl a čerti navštívili všechny 
hodné ale i ty trochu zlobivé děti ve svých 
domovech. Za okny bylo slyšet krásné bás-
ničky, písničky, někdy i  násobilka a  vy-
jmenovaná slova a  hlavně velké slibování 
- já už budu hodná, hodný, budu si uklízet 
v  pokojíčku, nebudu zlobit maminku ani 
tatínka a budu se určitě učit A.

Kdo to klepe? Bílý pán.

Mikuláš dnes přišel k nám.

Anděl a čert přišli s ním,

zjistit, jestli nezlobím.

Mikuláš každé dítko po zásluze odmě-
nil nějakou tou sladkostí a ovocem, ale pro 
jistotu nechal za každým komínem jedno-
ho čerta, aby na to dohlídl a podal příští rok 
hlášení, jestli všechny sliby byly dodrženy.

A  já znám Mikuláše osobně (no znám 
i pár čertů, ale od těch se držím raději dál) 
a vím, že on své sliby plní, a tak mu věřím, že 
pokud to bude trošičku možné, tak za námi 
přijde příští rok do Rešic opět na náves.

Petra Jílková
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Rok 2020 pro nás všechny byl a  je velmi složitý. Koronavirová krize nás všechny 
zasáhla. Můžeme jen doufat, že se vše plně vrátí do starých zajetých kolejí, i když určité 
změny nastanou. Díky této nelehké době je výčet našich hasičských aktivit skromnější. 
V  tomto článku Vás seznámíme s aktivitami, které jsme i přes toto období (červen–
prosinec) udělali a shrneme si, co nás čeká v roce 2021.

SBOR 
DOBROVOLNÝCH 
HASIČŮ

 ● Začátkem července 12. 7. naše jednotka dostala hlášení od místní slečny Aničky 
Čurdové. Hlášení znělo: „Výjezd???“. Dle fotky, co všem rozeslala, šlo o spadený 
strom na kapli u zahrady Michala Skály. Spadený strom byl po celé šíři cesty. 
Ano, byl to výjezd! Členové našeho sdružení neváhali ani vteřinu. Přiběhli 
k hasičské zbrojnici nafasovali pilu, sekyru a další potřebné věci. Během dvou 
hodin bylo hotovo a kluci si po úspěšném zásahu v letním parnu mohli dát jedno 
zasloužené-orosené.

 ●  Během července a srpna naše jednotka kontrolovala dětské tábory u řeky 
Rokytné. Kontrolován byl stav táborů po letních bouřkách.

 ●  V červenci přesněji 10. 7. a 17. 7. jsme připravili pro naše spoluobčany „letní 
promítaní“ s občerstvením. Na promítání byly připraveny fi lmy „Přes prsty“ 
a „Jan Palach“. Tento rok nám počasí příliš nepřálo. Na první promítání přišla 
pořádná bouřka a na druhé nás zase zaskočila mrazivá noc. Na další ročník 
promítání je počasí domluvené – tropická noc s minimem srážek, klobása a pivo 
poteče proudem. Budeme se těšit na Vaši návštěvuA. Děkujeme OÚ za půjčení 
projekční techniky.
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 ●  Dne 22. srpna jsme pořádali před místním pohostinstvím letní country večer 
s kapelou Šero. V tento den se konalo i rozloučení s prázdninami. Naši členové 
pomáhali s organizací a vším co bylo potřeba. Vraťme se ale ke country večeru. 
Opět nám počasí příliš nepřálo. Po chvilce, co začala kapela hrát, se přihnalo boží 
dopuštění. Naštěstí se kapela mohla uchýlit do zadní části hospůdky. Tam se poté 
začalo tancovat, zpívat a pít, ale toto nám taky dlouho nevydrželo. Po přesunu 
do zadní části nastal blackout, který trval necelé dvě hodiny. Vypadalo to, že den 
je pro nás prokletý. Pan hospodský nám, ale vyšel vstříc. Roznesl na každý stůl 
svíčky a mladý Miloš pumpoval tlak, jak za starých dobrých časů. Akce mohla 
pokračovat! Pivo zase teklo proudem, k zakousnutí byl i výborný kotlík. Všem se 
nakonec tato romantická atmosféra při svíčkách velice líbila.

 ●  V polovině září se naši dlouholetí, zapálení členové Pepa Hájek velitel – starosta 
SDH a bývalý velitel jednotky Milan Jelínek pustili s vervou do výměny vstupních 
futer u jednoho nájemníka bytové jednotky v obecním bytovém domě. Tímto 
děkujeme za brigádu a věříme, že nové zárubně budou sloužit spoustu let.

 ●  Začátkem října nám přišla sms od holek z úřadu paní starostky Petry Jílkové 
a paní účetní Renči Herzánové „plave nám kotelna“. První dojem byl u nás spíše 
„hoří nám kotelna“. Opravdu ale plavala, bylo v ní cca 10 cm vody. Nachází se 
tam záchytná šachta, kdy v deštivých dnech stoupá spodní voda. Bohužel staré 
kalové čerpadlo fungovalo jen pokud se dalo do elektrické sítě. Voda se díky tomu 
rozlila po celé ploše kotelny. Ihned jsme se pustili do práce, nafasovali gumáky 
a šli na věc. Zapnuli jsme kalové čerpadlo cca. za 1,5 hod byla voda odčerpána. 
Provedli jsme kontrolu elektr. zařízení, naštěstí se voda nedostala do žádného 
z nich. Doporučili jsme koupit kalové čerpadlo s plovákem, aby se daná situace 
neopakovala.
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 ●  V tomto roce následovalo dlouhé období bez pracné brigády způsobené 
pandemickou situací. Naše hasičské lopaty zahálely. Na říjen (3. 10.) se nakonec 
objevila jedna brigáda, a to čištění všech roštů a kanálů v Rešicích, které byly po 
letním období zanesené. Lopaty se konečně zahřály nedočkavými ruky hasičů 
a práce šla od ruky. Rošty a kanály jsou po našem zásahu připravené pojmout 
příští rok další nánosy vody nebo bláta z přilehlých cest a polí.

 ●  A jak už to bývá. Rok s rokem se 
sešel a týden před první adventní 
nedělí (21. 11.) jsme postavili 
každoroční vánoční betlém. 
Tento rok rozšířený o další 
postavičky Tří králů a jedné 
kravičky. Děkujeme i dvěma našim 
členům (Jan Herzán a Tomáš 
Březina) za vytvoření ohrádky 
těmto novým postavičkám. Ilči 
Kubíkové za natření (impregnaci) 
těchto postaviček a ohrádky. 
Holkám (Peti a Renči) z úřadu za 
vynikající občerstvení. Nesmíme 
ale zapomenout na všechny členy, 
kteří pomáhali. Děkujeme A

 ●  Nejvíc nás letos mrzí, že nebude jedna z nejoblíbenějších hasičských akcí naší 
vesničky, a tou je „tradiční zabijačka - (vychází na Mikuláše)“. Kvůli vládním 
nařízením jsme se letos rozhodli tuto událost zrušit. Priorita je pro nás ochránit 
zdravíčko našich spoluobčanů.
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V následujícím roce (2021) pevně věříme, že se daná situace zlepší 
a nabídneme Vám nespočet akcí, které byly v tomto roce 2020 zrušeny.

V příštím roce se můžete snad těšit – malá ochutnávka:

 ●  leden – výroční schůze SDH (přesné datum bude upřesněno, dle vládních 
nařízení)

 ●  březen – sběr odpadků kolem Rešic

 ●  duben – spolupořádání s OÚ - pálení čarodějnic

 ●  květen – uctění památky 8. května

 ●  květen – okrskové hasičské závody v požárním útoku (bude zlatý hattrick?)

 ●  červen – noční hasičské závody o starostův pohár v požárním útoku

 ●  červenec – letní kino v místním parčíku u pomníku padlých (jeden fi lm/jedno 
promítání)

 ●  srpen – 21. 8. 2021 - letní country večer se skupinou „PANTOFLÁČI“, souběžně 
bude probíhat i ukončení prázdnin pro děti, kde budeme vypomáhat

 ●  říjen – výpomoc při halloweenské stezce

 ●  listopad – stavění betlému před místním kulturním domem

 ●  prosinec – každoroční zabijačka

Během roku po domluvě s paní starostkou obce Petrou Jílkovou budou provedeny různé 
brigády.
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Musíme si připomenout i historii našeho sboru dobrovolných hasičů v Rešicích, jak 
tento spolek vzniknul a díky komu. Je dobré znát minulost. Díky těmto lidem a událos-
tem, můžeme i my pokračovat ve snažení jako naši předchůdci a zachovat tento sbor 
dobrovolných hasičů v Rešicích, co nejdéle (článek byl převzat z hasičské kroniky v Re-
šicích).:

„Historie založení spolku hasičů v obci Rešice 1898

Z  důvodů velkých požárů, jež poslední 
nastal roku 1896, kdy od zazděného trámu 
v komíně vyhořela úplně tři stavení a to Hájek 
František č.13, Černý Tomáš č.14 a Kocanda 
František č.15. Poté se začalo uvažovat o zalo-
žení spolku hasičů. V obci samotné tou dobou 
bylo 30 stavení a 12 stodol pokrytých doško-
vou střechou ze žitné slámy.

Velkou měrou k založení hasičského spol-
ku přispěla hraběnka Dormittzová z Tulešic, 
která darovala postiženým rodinám veškeré 
stavební dřevo zdarma a též přispěla na za-
koupení potahové ruční stříkačky.

Než byla tato stříkačka v roce 1898 zakou-
pena, používala se takzvaná berlovka, ruční 
přenosná stříkačka.“

Hasiči z Rešic Vám přejí klidné a pohodové vánoční svátky! A doufejme, že pro nás 
všechny bude nový rok šťastnějším než rok minulý. PS: mějte klidné zápalky…

Autor článku: Josef Pošvař
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OBECNÍ KNIHOVNA
…ani nevím, jak začít…

Vím jen jedno, a to, že bych chtěla moc a moc poděkovat naší knihovnici paní Jarce Kud-
láčkové za její dlouholetou spolupráci s obcí Rešice, za vedení knihovny, za lidský a laskavý 
přístup, a to nejen k dětem.

Také vím, že už si bohužel tohle poděkování nepřečte, ale věřím, že když ho vyslovíme 
nahlas, určitě ho tam nahoře uslyší…

Obecní knihovna byla v  letošním roce většinu času zavřená, vládní nařízení se nevy-
hnula ani jí. Pak nás zastihla smutná zpráva a obecní knihovna zůstává nadále uzavřená. 
Život umí být někdy hodně krutý, ale musí se jít dál.

Pokud by měl někdo z řad našich občanů zájem o vedení naší knihovny, budeme rádi, 
pokud se nahlásí k nám na obecní úřad.

Pokusíme se udělat maximum, aby se knihovna v co nejkratší době opět otevřela pro 
veřejnost. Děkujeme za pochopení.

Petra Jílková
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Rádi bychom Vám sem napsali, jaké 
akce si pro Váš všechny obec Rešice v prv-
ním pololetí roku 2021 připravila, ale z dů-
vodu nařízení vlády a  současné situaci 
v naší republice nejsme schopni žádné akce 
dopředu s jistotou naplánovat.

Pokud se nám všem nepříjemná situa-
ce zlepší, jsme připraveni obnovit všechny 
tradiční akce a  věřte nám, že už se na ně 
moc těšíme A.

O  všech plánovaných obecních akcích 
se včas dozvíte z  našich webových strá-
nek, z  Facebooku obce Rešice, nebo třeba 
z plakátů vyvěšených na obecní vývěsce či 
v místní prodejně Jednoty.

Víme, že i Vám schází společné setkání 
s přáteli, sousedy, spoluobčany, ale věřme, 
že se situace co nejdříve uklidní a  my se 
brzy potkáme. Mějme na paměti, že zdraví 
máme jenom jedno a pravidla se musí do-
držovat, byť jsou někdy třeba i nesmyslná.

Petra Jílková

SPOLEČENSKÉ, KULTURNÍ
A SPORTOVNÍ AKCE V OBCI
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA ZA OBDOBÍ
ČERVENEC – PROSINEC 2020

PŘIVÍTALI JSME
V Rešicích jsme přivítali nově narozené 

občánky:

 ●  Horká Veronika 9. 07. 2020

 ●  Gráf Vojtěch 14. 09. 2020

Šťastným rodičům srdečně blahopře-
jeme a Tobě milá Veroniko a milý Vojtěchu 
přejeme, aby se Vám mezi námi dobře žilo.

ROZLOUČILI JSME SE…
V uplynulém období nás bohužel

zarmoutili svým odchodem tito naši 
spoluobčané. Jejich rodinám a blízkým 
vyjadřujeme upřímnou soustrast.

 ●  Opálka Miloslav 8. 10. 2020

 ●  Bulová Jarmila 19. 10. 2020

 ●  Kudláčková Jaroslava 6. 11. 2020

 ●  Černý Drahomír 13. 11. 2020

Herzánová Renata

OSLAVILI JSME
Významná životní jubilea oslavili naši 

spoluobčané, kterým srdečně ještě jednou 
blahopřejeme:

 ●  Husáková Marie 85 let (2. 7.)
 ●  Husáková Anna 80 let (26. 7.)
 ●  Procházková Růžena 85let (18. 9.)
 ●  Hájková Pavla 80let (20. 9.)
 ●  Hájková Milena 75 let (5. 10.)
 ●  Hájek Zdeněk 80 let (29. 10.)
 ●  Hájková Ludmila 85 let (30. 10.)
 ●  Juránek Zdeněk 80 let (18. 11.)
 ●  Černý Lubomír 65 let (8. 12.)
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